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Para peserta menyertai 'formulasi projek di Central Institute of Medicinal and Aromatic Plant
Lucknow.

Prof. Dr. Marziah Mah-
mood dari Jabatan Bi-
okimia dan Mikrobiologi,
Fakulti Sains dan Penga-
jian Alam Sekitar,UPM
telah dilantik oleh Ke-
menterian Sains Teknolo-
gi dan Alam Sekitaruntuk
mewakili Malaysia meny-
ertai bengkel mengimple-
mentasi program kerjasa-
rna bidang Bioteknologi
Antara Negara Asean dan

. India pada 25 - 30 Jun
2001 di New Delhi, India.

Bengkel berkenaan di-
adakan di Institut ternama
iaitu Tata Energy Research
Institute' (TERI). Projek
yang diimplementasi ialah
"Plant Biotechnology for
Crop Improvement and
Better Utilization of Nat-
ural Resources".

Tajuk subprojek yang
telah dikenalpasti oleh

- Malaysia dalam dokumen
bersama yang disediakan
tiga tahun dahulu ialah "In
vitro secondary metaboljte
production, conservation
and molecular character-
isation of some medicinal
plants".

Negara yang turnt ter-
libat dalam subprojek ini
ialah Filipin~ dan Thai-
land. Kerjasama dalam .

projek ini ialah dengan se-
buah institut terkenal di
India iaitu Central Institute
of Medicinal and arornat-
.ic plants, Lucknow.

Selain menyediakan
satu cadangan kepentin-
gan bersama beberapa la-
watan ke institut penting
yang terdapat di India tel-
ah diatur. Negara terlibat
telah bersetuju untuk
memberi fokus kepada
kajian antioksidan dalam
beberapa spesie.

Pemilihan spesies turn-
buhan ini berasa~kan
kewujudan biodiversiti di
keempat-ernpat negara,
keperluan pasaran, kajian
as as sudah ada dijalan.
Antara objektif kajian
yang dipersetujuiialah:

mengumpul, doku-
mentasi, mencrrr,
membuat inventori dan
perbankan tisulDNA
meningkatkan peng-
hasilan kandungan an-
tioksidan dalam spesie
tumbuhan melalui te-
knik manipulasi in vit-
ro.
meningkatkan proses.
'downstream'
spesie tumbuhan uta-
rna yang menjadi ka-

jian bersama iaitu oleh
Thailand, Filipina dan
Malaysia ialah Centel-
la, Morinda, Zingiber
dan Orkid yang digu-
nakan untuk ubatan ..
India akan juga mem-
beri fokus kepada spe-
sie Artesmisia,' dan
Panax

Aktiviti-aktiviti lain yang
akan dijalankan selama
tiga tahun akan datang
ialah lawatan saintifik,
bengkel pemantauan ke-
majuan projek yang akan
diaadakan di Bangkok,
Thailand pada tahun 2002.

Semasa di India Prof.
Marziah di bawa berpel-
uang melawat institut
penyelidikan bioteknologi
termasuk National Bureau
of Plant Genetic Resourc-
es salah satu agensi bank
DNAItisu yang terbesar di
dunia. .

Beliau juga telah mel-
awat· Indian Agricultural
Institute dan University
Delhi South Campus di-
mana aktiviti kajian biote-.
knologi pertanian di~
jalankan. Kedua institutini
memang terkenal dan di-
iktiraf sebagai antara insti-
tut terrnaju antarabangsa.

KAJANG (TP): Fakulti
Perhutanan Universiti Pu-
tra Malaysia (UPM) mer-
aikan kakitangannya
dalam satu majlis yang di-
adakan di Country Height
barn-barn ini. '

MajJis inijuga bersem-
pena program makan
mal am Kursus Pedagogi
yang dianjurkan oleh
fakulti terse but. Dekan
Fakulti Prof. Madya Dr.
Rusli Mohd (bekas) telah
sudi menyampaikan hadi-
ah dan pingat kecemerlan-
gan pegawai-pegawai
fakulti untuk tahun 1999.
Di samping itu ia juga se-
bagai tanda terima kasih
kepada Prof Madya Dr
Basri yang bersara 18 Fe-
buari lalu.
. Dalam ucapan itu Dr

Rusli ada menyentuh
mengenai kursus pedago-
gi yang pertama kali dian-
jurkan oleh fakulti. Kur-
sus ini untuk melihat dan
mengkaji tahap pencapa-
,ian pensyarah-pensyarah
fakulti yangrneuyam-
paikan ilmu kepada pela-
jar.

Kursus selama dua hari
ini juga menyelitkan sesi
Teknikal Inggeris yang

Dr. Rosh (bekas dekari) menyampaikan hadiah kepada salah
seorang pegawai fakulti di alas kecemerlangannya

penting untuk mengenda-
likan pelajar-pelajar Iuar
negara tern tam a dari segi
komuni kasi . dan pe-
nulisan.

Se lain itu Dr Rusli
juga menyatakan pihak
kerajaan telah bersetuju
untuk memberikan perun-
tukan sebanyak RM 16
juta kepada UPM sebagai
satu usaha untuk mem-
bangun dan mentadbir
Hutan Simpan Air Hitam,
Puchong.

"Kita berasa bertuah
kerana Selangor merupa-
kan negeri pertama meg-
gezetkan hutan simpan
untuk tujuan penyeIid-

ikan. Ini mernjuk kepada
Hutan Simpan Air Hi-
tam," kata Dr Rusli se-
bagai memetik ucapan
Menteri Besar Selangor
barn-barn ini.
. Di sebabkan ucapan
beliau itu adalah ucapan
yang terakhir se bagai

. dekan fakulti beliau men-
gucapkan terima kasih
atas kerjasama dim bantu-
an warga fakulti sepan-
jang beliau mernegang ja-
watan utama tersebut.

Turut hadir pada maj-
lis itu ialah Dekan Fakulti
Perhutan Universiti Filipi-
na yang juga Presiden
APAFRI.

Seba/,agian para peserta menyertai bengkel mengimplementasi projek yang diat1aJta~
sepanjang program berlangsung.
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Timbalan Naib Canselor
(HEP) Prof. Madya Dr Raji
IdrisAbdol menasihati pela-
jar-pelajar baru supaya
memberi kerjasama kepada
pengawal-pengawal kesela-
matan yang menjalankan
tugas.

"Pihak keselamatn UPM
bukan seronok untuk
mengeluarkan saman dan
menyusahkan pelajar tet\lpi
para pelajar harus hormati
mereka sebagai manusia
yang menjalankan kewaji-
pan," kata Dr Idris.

Perkara ini di tegaskan
semasa perjumpaan beliau
dengal seluruh pengawal
keselamatan UPM di De-
wan Taklimat baru-baru ini.

Dr Idris berkata pen-
dekatan nasihat dikalangan
pengawal keselamatan ama!
penting dan berkesan. Jika

pelajar-pelajar degil maka
tindakan harns dikenakan
sarna ada melalui pengetua
kolej atau teruskepada be-
liau selaku TNC (REP).

Sebenarnya, rata-rata
pengawal keselamatan yang
ditemui berkata mereka tid-
ak suka bertindak untuk
menyusahkan para pelajar
tetapi para pelajar seolah-
olah mencabar mereka un-
tuk melakukan demikian
setelah amaran dan nasihat
diberikan.

Selain itu segal a peratu-
ran yang dikuatkuasakan
oleh pihak UPM sebenarn-
ya bukan membebankan
tetapi demi menjaga kesela-
'matan, ketenteraman dan
keamanan di dalam kampus.

Dr Idris menambah ke-
mungkinan besar kenderaan'
pelajar dtidak dibenarkan

dalam kainpus. Penguran-
gan peringkat demi pering-
kat akan dilaksanakan.

Katanya, hal ini penting
untuk mengelakkan ber-
lakunya kemalangan ~kibat
daripada pertambahan bi-
langan kenderaan bermotor
dalam kampus dan juga
boleh mendatangkan satu
suasana kampus yang bersih
dari segi kebisingan dan.
asap kenderaan.

"Dengan siapnya pras-
arana yang sedang giat di-
jalankan ini seperti pembe-
saran j alan raya, pembinaan
perhentian bas, sistem pen-
gangkutan yang baik dan
tempat letak kenderaan ber-
pusat bakal menjadikim
kampus UPM sebagai kam-
pus terbaik dan memberi
keselesaan kepada pelajar,"
katauya lagi.-ABUWAFIQ


